

共青团中央 主管
中国预防青少年犯罪研究会 主办
中国青年出版社

4/2012

预防青少年犯罪研究

Juvenile Delinquency Prevention Research

“刑事诉讼法修改与预防青少年违法犯罪”研讨会在京举行

我国儿童青少年精神卫生状况研究

大众传媒对未成年人犯罪影响因素分析

论未成年人羁押必要性的审查机制

少年被告人刑事补偿制度之提倡

从中学校园生命教育谈预防青少年违法犯罪

犯罪制图：理解犯罪热点（上）

预防青少年犯罪研究

2012年 | 第4期

| 月刊 |

目录

新闻与吹风

- 1 “刑事诉讼法修改与预防青少年违法犯罪”研讨会在京举行

调查与研究

- 4 我国儿童青少年精神卫生状况研究/冉云梅 刘 闯

- 11 性犯罪未成年犯专题调研的启示/赵 东

- 14 深圳市育新学校矫正未成年“问题学生”状况调查

/深圳市公安局关心下一代工作委员会

- 21 大众传媒对未成年人犯罪影响因素分析

——基于全国未成年犯调查/关 颖

- 28 城市未成年人犯罪的阶层差异/张雪筠

专题研究

- 34 论未成年人羁押必要性的审查机制

——以犯罪分层理论为基础/孙道萃

- 41 少年被告人刑事补偿制度之提倡

——《国家赔偿法》第19条第(二)项之检讨/程 捷

教育与保护

- 47 预防未成年人犯罪与同伴教育/张珂君
- 50 从中学校园生命教育谈预防青少年违法犯罪/潘利英
- 56 新中国未成年犯监管改造工作的发展与创新/李康熙

借鉴与参考

- 65 犯罪制图：理解犯罪热点（上）/郑滋椀 金 诚

研究综述

- 74 全国重点青少年群体服务管理和预防犯罪试点工作重点研究课题综述/牛 凯 张 洁 谢 梦

人物风采

- 79 执著守望在刑事法学领域的北大学者赵国玲教授

信息窗

- 84 从“人权入宪”到“人权入法”等

英文目录

JUVENILE DELINQUENCY PREVENTION RESEARCH

NO.4 | 2012

Contents

[News and Briefing]

- 1 'The Amendment of the Criminal Procedure Law and the Prevention of Juvenile Delinquency' Seminar was Held in Beijing.

[Investigation and Research]

- 4 The Research of Children and Adolescents' Mental Health Status in China.
Ran Yun-mei, Liu min
- 11 The Enlightenment of Sexual Crime Juvenile Offenders Special Investigation.
Zhao Dong
- 14 The Investigation on Correction of Minor 'Problems Students' in Shenzhen Yuxin School.
Care for Next Generation Working Committee of Shenzhen Public Security Bureau
- 21 The Factor Analysis on the Impact of Mass Communications on Juvenile Delinquency.
—Based on the Survey of Juvenile Offenders in China.
Guan Ying
- 28 The Stratum Difference of Urban Juvenile Delinquency.
Zhang Xue-jun

[Monographic Study]

- 34 The Review Mechanism of the Necessity of Minors Custody.
—Based on Criminal Hierarchy Theory.
Sun Dao-cui
- 41 The Promotion of Juvenile Defendant Criminal Compensation System.
—The Review on the Second Paragraph of Article 19 of the State Compensation Law.
Cheng Jie

[Education and Protection]

- 47 The Prevention of Juvenile Delinquency and Peer Education.
Zhang Ke-jun
- 50 The Life Education for Middle School Students and the Prevention of Juvenile Delinquency.
Pan Li-ying
- 56 The Development and Innovation of the Supervision and Transformation Work for Juvenile Offenders in New China.
Li Kang-xi

[Reference and Learning]

- 65 Crime Mapping : Understanding Crime Hot Spots . (I)
Zheng Zi-wan, Jin Cheng

[Research Overview]

- 74 The Overview of a Key Research Project of Service Management and Crime Prevention Pilot Work for National Focused Juvenile Groups.
Niu Kai, Zhang Jie, Xie Meng

[Distinguished Figure]

- 79 Scholar Professor Zhao Guo-ling of Peking University Persistent Research in the Field of Criminal Law.

[Information Window]

- 84 From 'Human Rights Stipulated in the Constitution' to 'Human Rights Written in the Law', etc.